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Skolebestyrelsesmøde den 22.03 2022 på Parkvej 1700-2000 

Der er forplejning til mødet 
Deltagere Der er elevdeltagelse til punkt 1-7. Punkt 8 behandles uden elevdeltagere. 

Jesper Frederiksen, Elsa Worsøe, Britta Christholm, Sofie Larsen, Simon 
Sigurbergsson, Anja Horst 

Referent Anja Horst 
Fraværende Per Rømer, Marlene Grafen, Anders Soeborg 
 

Punkt  Dagsorden og referat 
1 
17.00-17.15 

Præsentation af Helle, leder af IV og Fønix 

Ref. Kommer på næste møde 
2 
17.15-17.45 

Økonomi 
Afslutning af skoleåret, samt forventninger til kommende skoleår 
 
 

Ref. Vi lander nærmest i 0 (overskud på 74.000 kr) og opfylder det sparemål på 964.000 
kr pr år, som vi er blevet pålagt.(i 5 år) 
Gælden er nu 3,3 mio kr og den er således på 19 måneder nedskrevet med 1,5 mio. 
Lige i skabet. 
  
Næste regnskabsafslutning bliver pr 1/1 2023 
 

3 
17.45-17.50 

Frokostordning 
Heidi fra Gilleleje smørrebrød har henvendt sig til skolen for at tilbyde en ressource 
fri frokostordning, forstået på den måde at Gilleleje Smørrebrød tager sig af alt 
omkring tilbuddet. 
I første omgang er det henvendt til elever fra 5.-9. samt personalet på Parkvej, og 
fungerer som en “ Først til Mølle” ordning. Så snart de har deres APP på plads, så 
bliver det muligt at bestille og betale på forhånd. 
Brugsen i Blistrup er blevet adspurgt om de ønsker at lave samme tilbud, men de 
synes det er super fint hvis Gilleleje Smørrebrød tager sig af Blistrup også. Dette er 
under udarbejdelse. 
 

Ref. Punktet er til orientering, og taget til efterretning. 
 

3 
17.50- 18.00 

Personalenyt 
Fraværsstatistik 
Link 
Ledige stillinger status 
Nyansatte status 
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Ref. Ingen langtidssygemeldte 

Korte sygefravær- en del har haft corona 
 
Der er ansat 3 pædagoger og 2 lærer til Fønix og IV 
Der mangler fortsat 1 lærer til IV 

4 
18.00-18.15 
 
18.15 - 18.30 
PAUSE 
 

Der er lavet et opslag om skolebestyrelsesvalg.  
FÅ INDFLYDELSE PÅ DIT BARNS SKOLE valg 2022 
 

Ref. Indtil videre er der kommet 2 kandidater så vi skulle gerne have 2 mere. Bent har 
tilkendegivet at han træder ud af bestyrelsen 
 

5 
18.30-18.50 

Evt nyt fra: 
Elever 
Medarbejdere 
Forældre 
 

Ref. Elevrådet på mellemtrinnet i Blistrup vil gerne arbejde med at lave et mere hyggeligt 
fællesrum. De laver et oplæg med et prisoverslag. 
I udskolingen savnes nogle som kan være med til at styrke elevrådet, som oplever at 
det ikke rigtigt nytter. 
På baggrund af drøftelser om punktet besluttes nedenstående: 
Der er et ønske om at vi tager princip for elevdemokrati samt hvordan vi kan 
organisere elevrådet, på arbejdslørdagen. 
 

6 
18.50-19.00 

SP organisering 
Orientering om SP-organiseringen, som et led i en politisk beslutning. 
Der har været afviklet SWOT analyse og interview af forældre 
 

Ref. Taget til efterretning 
7 
19.00-19.30 

Punkter fra årshjul 
Arbejdslørdag samt sommerafslutning: 
Der er et forslag om at lave en arbejdslørdag som sluttes af med en frokost. Hvis der 
er stemning for dette, så skal vi godkende en lørdag inden skoleårets afslutning. 
Timefordelingsplan: 
Eftersendes 
Opfølgning på skolens APV: 
Der iværksættes en fysisk APV til foråret og en psykisk til efter efteråret. 
Punktet sættes derfor på kommende skoleårs årsplan 
Kontaktforældremøde: 
Vi drøftede det kort ved sidste møde, men der er ikke truffet en endelig beslutning om form, 
dato og indhold? 
Valgfag for kommende skoleår: 
Der oprettes ikke valgfag ud over de kendte valgfag 

https://docs.google.com/document/u/0/d/1XmxMLt2y4gzxS0rHb8QmgiaQ1pF2nCHEpLxTVM7rTrk/edit
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Ref. Arbejdslørdag samt sommerafslutning: 

Arbejdslørdag den 04.06 med afsluttende middag 9-14 med frokost 
Anja booker Badehotellet.  
Program for dagen udarbejdes af Anja og Jesper 
 
Timefordelingsplan: 
Bestyrelsen nikker til at vi konvertere til kortere skoledage. Timefordelingsplanen 
ligner således den fra i år.  
Planen sættes på dagsorden til næste møde til endelig godkendelse. 
 
APV 
Taget til efterretning 
 
Kontaktforældremøde: 
Et ønske om at sætte trivslen på dagsorden i alle klasser, særligt efter Corona, hvor 
det opleves at flere af børnene har det svært. 
Et ønske om at der sættes fællesskabet på dagsorden. 
 
Vi tager punktet på dagsorden til arbejdslørdagen, hvor vi laver en fælles ramme 
samt en drøftelse af hvad indholdet skal være, hvordan giver det mening? 
 
Valgfag  
Taget til efterretning 
 
 

8 
19.30-20.00 
Uden 
elevdeltagelse 

Mødet i Blistrup 
Den 27.01 2022 modtog Birgitte en mail fra en forælder i Blistrup med overskriften: 
Skolens fremtidige planer 
 
Mailen omhandlede et ønske om at invitere Birgitte, som afd.leder, med ind til en 
drøftelse af ( indsat fra mail): 
 
Vi i lokalrådet har udpeget en skolegruppe, til at snakke om skolens fremtid og om 
hvordan vi bedst støtter op om vores alles lille landsbyskole, samt påvirke det 
politiske system iden retning, der ønskes at arbejde fra lokalsamfundet. 
 
I den videre dialog med afsenderen skrives endvidere ( indsat fra mail): 
 
En velfungerende, synlig og profileret skole er afgørende i et lille lokalsamfund og 
derfor er dialogen også ekstra vigtig.  
Det håber vi også at ledere og bestyrelse i Gilleleje har forståelse for. 
  
Så vidt jeg er orienteret arbejder Gilbjergskolens bestyrelse udelukkende med 
principper og derfor er emnerne, vi ønsker at tage op heller ikke relevante for 
bestyrelsen som helhed. 
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Mailen er efterfølgende sendt til Jesper Frederiksen, som formand for bestyrelsen, 
da det er et anliggende for en bestyrelse at tage stilling til om bestyrelsen ønsker at 
sætte et udviklingsarbejde i gang, og i den forbindelse vurdere relevansen af og 
omfanget af inddragelsen af skolens ansatte. 
 
Vi kan som ansatte hurtig komme i en klemme ifht roller og opgaver, og derfor er 
der behov for at bestyrelsen tager aktiv stilling til hvad og hvordan der i bestyrelsen 
ønskes at arbejde med disse emner, og hvorledes det fremadrettet skal adresseres. 
 

Ref. Bestyrelsen laver en samlet udmelding på bestyrelsens vegne, evt med i invitation 
om at bestyrelsen gerne vil mødes med lokalrådet. 
Det foreslås at Jesper evt deltager på et lærermøde for at fortælle bestyrelsens 
holdning. 
Jesper sender et oplæg ud til godkendelse. 
 

Punkt 9 
 

Udskolingslærerne spørger til hvordan principperne vedr. skolerejse i 9. 
klasse skal tolkes fordi det kan læses på flere måder, og fordi der har været 
forskellig praksis gennem årene.  
 
Det er specifikt ordlyden: 
"Skolen har alene pligt til at dække alle udgifterne til lærernes deltagelse.  
 
Den samlede udgift til en skolerejse må maksimalt være 3.000 kr. pr. elev. 
Heraf betaler forældrene 2.000 kr. og skolen betaler 1.000 kr. pr elev." 
 
Lærerne har læst dette som at skolen dækker udgifterne til lærerne og 
derudover bidrager med 1000 kr. pr. elev. Økonomien i forhold til skolerejser 
er stram og der bruges meget tid og energi på at samle penge sammen. 
Ligeledes bruger lærerne meget tid på planlægning inden for de økonomiske 
rammer. Hvis skolen ikke dækker lærernes udgifter, ønsker lærerne at det 
fremgår tydeligt af principperne, så de ikke kommer i klemme i forhold til 
forældrene, når regnskaberne skal fremlægges. 
 

Ref Det skal fremgå tydeligt at lærernes rejseudgifter er en del af elevprisen. 
SKal beløbet sættes op? 
Dette skal der træffes en beslutning om på kommende skolebestyrelsesmøde. 
SKal principperne for skolerejser ændres ? 
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